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Protokoll Kommunala 
Funktionshinderrådet 

Måndag 21 oktober, klockan 8.30 – 10.00 

Svenljungasalen söder, Kommunhuset 

Närvarande 
Ordförande 
Kjell Persson, Socialnämnden 
 
För Svenljunga kommun:  
Liselott Johansson, sekreterare 
Barbro Zander, sekreterare 
Fredrik Skoog, enhetschef  
Jan Berntsson, Svenljunga verksamhetslokaler 
Andreas Bergsten, tillgänglighetsfrågor och Svenljunga verksamhetslokaler 
Sandra Larewall, socialchef 
 
 
För nämnderna: 
Margareta Bjälkemo, Samhällsbyggnadsnämnden 
Britt-Marie Stensson, Barn- och utbildningsnämnden 
Jarl Bill, Kommunstyrelsen 
Kjell Persson, Socialnämnden 
 
Intresseorganisationer 
Åsa Hallberger, SPF 
Mattias Karlsson, Dyslexiförbundet 
Gunilla Lecoq, DHR 
 

§ 1 Närvarande samt val av justerare och tid för justering 
Andreas Bergsten utses att justera dagens protokoll. Tid för justering bestäms senare. 

§ 2 Godkännande av dagordning samt tillägg av övriga frågor 
Dagordningen godkänns av mötet och övriga frågor läggs till. 

§ 3 Genomgång av tidigare mötesprotokoll 
Kjell går igenom föregående mötesprotokoll. Fredrik kommenterar de olika punkter samt svarar på 
de frågor som uppstår.  

§ 4 Rapport kring pågående projekt och tillgänglighetsanpassning 
Fredrik redogör för det gatuarbete som pågår i centrala Svenljunga. Det är Trafikverket som är 
ansvariga för arbetet. En del invånare har hört av sig och är irriterade över det trafikkaos som 
råder under arbetet. Fredrik förklarar att allt som görs är långsiktigt för invånarnas bästa. Frågor 
har kommit när arbetet ska vara klart och Trafikverket har svarat under hösten/vintern 2024. 

Gång- och cykelvägarna från öster och väster kommer att kunna knytas ihop i och med detta 
arbete. Övergångsstället vid Systembolaget kommer att  
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Byggas i enlighet med Trafikverkets föreskrifter. Några av busshållplatserna har förbättrats. 

Kommunen har haft ett arbete igång vid Skolgatan med busshållplats och gång-och cykelvägen 
där. 

Piren vid Holsljunga badplats är klar med nytt räcke. Eventuellt asfaltering sker när man sett att 
det håller som planerat. 

Andreas informerar om skolprojektet som SvenBo har pågående.  

Sandra Larewall informerar om vad som är på gång inom socialförvaltningen. Socialnämnden 
lämnade efter sommaren ett uppdrag att utreda om det fanns ett alternativ till tomt på 
Prästagärdet för nybyggnation av LSS bostäder. Den alternativa tomt som var föreslagen var dock 
inte möjlig för byggnation, därför går ärendet vidare med nybyggnation på Prästagärdet.  

Hagabackens LSS boende har fina lokaler men då det ligger utanför centralorten finns 
logistikproblem för de unga som bor där. Förslag i boendeplaneringen är att Hagabacken får 
inriktning mot LSS-äldreboende där behovet av resor till centralorten är annorlunda. 

Jägarstigens LSS boende ska avvecklas och har samtidigt fått föreläggande från Räddningstjänsten 
om att förbättra brandskyddet Beslut har fattats att sprinkler måste införas men i beslutet har 
förvaltningen tid till november 2026 i och med att boendet eventuellt kan avvecklas. Det vill säga 
om beslut fattas om nybyggnation av ett LSS-boende.  

Ett gemensamt ärende för socialnämnden och barn- och utbildningsnämnden har varit uppe för 
beslut i nämnderna. Det handlar om utökning från familjecentral till barn- och ungdomscentral 
med fokus på barn i åldersgruppen 7 – 11 år där satsning behöver göras. En barn- och 
ungdomscentral vore önskvärt för att fånga upp dessa barn och långsiktigt är det högst troligt en 
besparing. Barn och utbildningsnämnden återremitterade ärendet för ytterligare utredning medan 
socialnämnden fattade beslut om att begära tilläggsanslag till den utökade 
verksamhetssatsningen. För dagen är det inte klart hur kommunstyrelse och kommunfullmäktige 
kommer att hantera de olika besluten i nämnderna. 

Ett uppdrag har getts av socialnämnden till förvaltningen att se över hur äldreomsorgens ökade 
behov ska lösas framöver utifrån de demografiska förändringarna och personalförsörjningsbristen. 
Förslag har lämnats att bygga ett helt nytt äldreboende i centralorten och lägga ner de tre 
befintliga vård- och omsorgsboendena. Dessa är möjliga att avvecklas och säljas, om möjligt till 
förmån för ombyggnation till flerfamiljshus. Sandra Larewall poängterar att dagens särskilda 
boenden inte byggda efter dagens behov och standars. Hon tydliggör att det finns inga beslut 
ännu, det är bara ett förslag. Åsa för fram att trygghetsboende vore önskvärda. Medel för 
projektering och tillfälliga boendemoduler har begärts till investeringsbudgeten för 
verksamhetslokaler 2025. Kjell informerar om den stora ökningen av hemtjänsttimmar de senaste 
tre åren. Från 2500 timmar per månad år 2021 till 8000 timmar per månad i april månad 2024.  

Gunilla Lecoq berättar om ett projekt  www.sambi.nu/ som pågår i Borås där man tagit fram 
bilder för att kunna ha en kommunikation med människor med funktionsnedsättningar och andra 
som har svårt att kommunicera i text och tal.    

§ 5 Övriga frågor 
Andreas Bergsten informerar om att Tranemo bibliotek har en mötesplats dit man kan gå vissa 
timmar i veckan för att få hjälp med sina it-prylar. Han undrar nu om detta finns i Svenljunga. 
Svaret är att på biblioteket kan man få hjälp och i viss mån på Hammarlinds. Kjell informerar om 
att det diskuterats att även skapa informationspunkter på äldreboendena. Fredrik läser upp vad 
som står om it-supporten på biblioteket. 
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Polisen har en grupp som jobbar förebyggande med it-säkerhet och mot bedrägerier. Andreas 
föreslår att man bjuder in polisen till informationspunkter i kommunen för att informera om detta. 
Någon informationsträff har hållits på Hammarlinds, dock utan polisens medverkan. 

Sandra Larewall föreslår att Funktionshinderrådet borde ha en fastställd policy/vision som 
kommunen står bakom. Detta är kommunövergripande och ligger inte på enskilda förvaltningar. 
Myndigheten för delaktighet deltog på en gemensam chefsdag och pratade om detta. Kjell tar 
med sig frågan och återkommer. 

Andreas ber Gunilla att berätta mer om DHR. Hon redogör kort för hur det fungerar i Borås  

§ 9 Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde bestäms till måndagen den 12 maj 2025 klockan 08.30 – 10.00. 

 

 

Barbro Zander/Liselott Johansson 
Sekreterare 
 

Justeras: 
 

 

Kjell Persson Andreas Bergsten 
Ordförande  Justerare 
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Undertecknare

Torsten Andreas Bergsten
rPzY+NF830vZ14DgIxw6GA 2024-10-23 11:14:47Z

ELINOR LISELOTT JOHANSSON
h1R/JGMEj+yMRX/JyZ9+Tw 2024-10-23 11:42:45Z

KJELL PERSSON
Ordförande
qwzmaSn9mnKx30zcR+Ezbw 2024-11-04 15:50:00Z
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Protokoll Kommunala 
Funktionshinderrådet 


Måndag 21 oktober, klockan 8.30 – 10.00 


Svenljungasalen söder, Kommunhuset 


Närvarande 
Ordförande 
Kjell Persson, Socialnämnden 
 
För Svenljunga kommun:  
Liselott Johansson, sekreterare 
Barbro Zander, sekreterare 
Fredrik Skoog, enhetschef  
Jan Berntsson, Svenljunga verksamhetslokaler 
Andreas Bergsten, tillgänglighetsfrågor och Svenljunga verksamhetslokaler 
Sandra Larewall, socialchef 
 
 
För nämnderna: 
Margareta Bjälkemo, Samhällsbyggnadsnämnden 
Britt-Marie Stensson, Barn- och utbildningsnämnden 
Jarl Bill, Kommunstyrelsen 
Kjell Persson, Socialnämnden 
 
Intresseorganisationer 
Åsa Hallberger, SPF 
Mattias Karlsson, Dyslexiförbundet 
Gunilla Lecoq, DHR 
 


§ 1 Närvarande samt val av justerare och tid för justering 
Andreas Bergsten utses att justera dagens protokoll. Tid för justering bestäms senare. 


§ 2 Godkännande av dagordning samt tillägg av övriga frågor 
Dagordningen godkänns av mötet och övriga frågor läggs till. 


§ 3 Genomgång av tidigare mötesprotokoll 
Kjell går igenom föregående mötesprotokoll. Fredrik kommenterar de olika punkter samt svarar på 
de frågor som uppstår.  


§ 4 Rapport kring pågående projekt och tillgänglighetsanpassning 
Fredrik redogör för det gatuarbete som pågår i centrala Svenljunga. Det är Trafikverket som är 
ansvariga för arbetet. En del invånare har hört av sig och är irriterade över det trafikkaos som 
råder under arbetet. Fredrik förklarar att allt som görs är långsiktigt för invånarnas bästa. Frågor 
har kommit när arbetet ska vara klart och Trafikverket har svarat under hösten/vintern 2024. 


Gång- och cykelvägarna från öster och väster kommer att kunna knytas ihop i och med detta 
arbete. Övergångsstället vid Systembolaget kommer att  
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Byggas i enlighet med Trafikverkets föreskrifter. Några av busshållplatserna har förbättrats. 


Kommunen har haft ett arbete igång vid Skolgatan med busshållplats och gång-och cykelvägen 
där. 


Piren vid Holsljunga badplats är klar med nytt räcke. Eventuellt asfaltering sker när man sett att 
det håller som planerat. 


Andreas informerar om skolprojektet som SvenBo har pågående.  


Sandra Larewall informerar om vad som är på gång inom socialförvaltningen. Socialnämnden 
lämnade efter sommaren ett uppdrag att utreda om det fanns ett alternativ till tomt på 
Prästagärdet för nybyggnation av LSS bostäder. Den alternativa tomt som var föreslagen var dock 
inte möjlig för byggnation, därför går ärendet vidare med nybyggnation på Prästagärdet.  


Hagabackens LSS boende har fina lokaler men då det ligger utanför centralorten finns 
logistikproblem för de unga som bor där. Förslag i boendeplaneringen är att Hagabacken får 
inriktning mot LSS-äldreboende där behovet av resor till centralorten är annorlunda. 


Jägarstigens LSS boende ska avvecklas och har samtidigt fått föreläggande från Räddningstjänsten 
om att förbättra brandskyddet Beslut har fattats att sprinkler måste införas men i beslutet har 
förvaltningen tid till november 2026 i och med att boendet eventuellt kan avvecklas. Det vill säga 
om beslut fattas om nybyggnation av ett LSS-boende.  


Ett gemensamt ärende för socialnämnden och barn- och utbildningsnämnden har varit uppe för 
beslut i nämnderna. Det handlar om utökning från familjecentral till barn- och ungdomscentral 
med fokus på barn i åldersgruppen 7 – 11 år där satsning behöver göras. En barn- och 
ungdomscentral vore önskvärt för att fånga upp dessa barn och långsiktigt är det högst troligt en 
besparing. Barn och utbildningsnämnden återremitterade ärendet för ytterligare utredning medan 
socialnämnden fattade beslut om att begära tilläggsanslag till den utökade 
verksamhetssatsningen. För dagen är det inte klart hur kommunstyrelse och kommunfullmäktige 
kommer att hantera de olika besluten i nämnderna. 


Ett uppdrag har getts av socialnämnden till förvaltningen att se över hur äldreomsorgens ökade 
behov ska lösas framöver utifrån de demografiska förändringarna och personalförsörjningsbristen. 
Förslag har lämnats att bygga ett helt nytt äldreboende i centralorten och lägga ner de tre 
befintliga vård- och omsorgsboendena. Dessa är möjliga att avvecklas och säljas, om möjligt till 
förmån för ombyggnation till flerfamiljshus. Sandra Larewall poängterar att dagens särskilda 
boenden inte byggda efter dagens behov och standars. Hon tydliggör att det finns inga beslut 
ännu, det är bara ett förslag. Åsa för fram att trygghetsboende vore önskvärda. Medel för 
projektering och tillfälliga boendemoduler har begärts till investeringsbudgeten för 
verksamhetslokaler 2025. Kjell informerar om den stora ökningen av hemtjänsttimmar de senaste 
tre åren. Från 2500 timmar per månad år 2021 till 8000 timmar per månad i april månad 2024.  


Gunilla Lecoq berättar om ett projekt  www.sambi.nu/ som pågår i Borås där man tagit fram 
bilder för att kunna ha en kommunikation med människor med funktionsnedsättningar och andra 
som har svårt att kommunicera i text och tal.    


§ 5 Övriga frågor 
Andreas Bergsten informerar om att Tranemo bibliotek har en mötesplats dit man kan gå vissa 
timmar i veckan för att få hjälp med sina it-prylar. Han undrar nu om detta finns i Svenljunga. 
Svaret är att på biblioteket kan man få hjälp och i viss mån på Hammarlinds. Kjell informerar om 
att det diskuterats att även skapa informationspunkter på äldreboendena. Fredrik läser upp vad 
som står om it-supporten på biblioteket. 
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Polisen har en grupp som jobbar förebyggande med it-säkerhet och mot bedrägerier. Andreas 
föreslår att man bjuder in polisen till informationspunkter i kommunen för att informera om detta. 
Någon informationsträff har hållits på Hammarlinds, dock utan polisens medverkan. 


Sandra Larewall föreslår att Funktionshinderrådet borde ha en fastställd policy/vision som 
kommunen står bakom. Detta är kommunövergripande och ligger inte på enskilda förvaltningar. 
Myndigheten för delaktighet deltog på en gemensam chefsdag och pratade om detta. Kjell tar 
med sig frågan och återkommer. 


Andreas ber Gunilla att berätta mer om DHR. Hon redogör kort för hur det fungerar i Borås  


§ 9 Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde bestäms till måndagen den 12 maj 2025 klockan 08.30 – 10.00. 


 


 


Barbro Zander/Liselott Johansson 
Sekreterare 
 


Justeras: 
 


 


Kjell Persson Andreas Bergsten 
Ordförande  Justerare 
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